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Цель  освоения  дисциплины:  сформировать  способность  на  основе  описания
экономических процессов и явлений разрабатывать и проводить оценку проектов c учетом
критериев  социально-экономической  эффективности,  рисков  и  возможных  социально-
экономических последствий

План курса:
Тема   1.     Introduction  to labor  economics.  Basic  concepts  and data.  Approaches  to  empirical  
estimations.
Introduction  to  Labor  Economics.  Basic  definitions.  Data  and Empirical  Strategies  in  Labor
Economics.

Тема   2.     Labor supply models. Approaches for empirical estimation of labor supply  .
Basic Static  Labour Supply Models. Empirical Analysis.   

Тема   3. Wages and Earnings. Discrimination  
Wages and Earnings. Returns to Education and to Experience. Discrimination and Segmentation.

Тема   4. Demand for labor   
Demand for Labor. Approaches to Estimation.

Тема   5. Unemployment, incidence and duration  .
Unemployment: Incidence and Duration. Introduction to Search Models. Empirical Estimation of
Unemployment. Duration analysis.

Тема   6. Economics of immigration  
Economic Analysis of Immigration.

Формы текущего контроля и промежуточной аттестации:
В  ходе  реализации  дисциплины  используются  следующие  методы  текущего

контроля  успеваемости  обучающихся:  при  проведении  занятий  семинарского  типа:
дискуссия.

Промежуточная аттестация проводится в форме экзамена.

Основная литература:
1. И.А. Дубровин, А.С. Каменский.Экономика труда Дашков и 

К,2012.http://e.lanbook.com/book/3593


